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KENNIS TE NEMEN VAN
De ontwikkelingen rondom de stikstofproblematiek

INLEIDING
In vervolg op de update rondom de stikstofproblematiek die u in januari van ons heeft ontvangen 
willen we u met deze notitie informeren over de verdere voortgang van dit dossier.

KERNBOODSCHAP
Ontwikkelingen vanuit het Rijk
Op 24 april is in de kamerbrief de ‘voortgang stikstofproblematiek: structurele aanpak’ aangegeven.
Het kabinet komt met een breed investeringspakket van ruim 5 miljard euro om in de periode tot 2030 
de neerslag van stikstof te verminderen en de natuur te herstellen. Dit biedt  perspectief om de 
vergunningverlening verder op gang te brengen. De structurele aanpak gaat uit van een scherp doel 
voor 2030. De aangekondigde maatregelen moeten nog nader uitgewerkt worden.  Hierover houden 
wij u op de hoogte.

Adviezen rond meten en berekenen
Uit het eerste rapport (maart 2020) van het adviescollege Meten en Berekenen Stikstof is gebleken 
dat  het meten en berekenen van de concentratie en depositie van stikstof van voldoende 
wetenschappelijke kwaliteit zijn en dat de relatieve verdeling van de bijdrage in de depositie door de 
verschillende sectoren ook voldoende onderbouwd is.  Er worden nog wel een aantal aanbevelingen 
gedaan om het meten en berekenen te verbeteren. Het adviescollege komt daarvoor nog met een 
tweede rapport.  

Vooral over de bijdrage van de landbouw in de depositie is discussie. In september bracht de 
Commissie Remkes naar buiten dat het aandeel van de landbouw in de stikstofproblematiek 46% zou 
zijn. Op 20 februari kwam Mesdagfonds met het cijfer 25% naar buiten, wat onjuist bleek. RIVM was 
kort daarvoor met het cijfer 45% naar buiten gekomen, maar ook dit cijfer is onjuist. Het RIVM gaat 
het percentage verlagen naar 41%.  De onderzoekers in opdracht van Mesdag Zuivelfonds zijn 
tevens opnieuw gestart met het doorrekenen van de stikstofdeposities op natuurgebieden en het 
aandeel van de landbouw daarin. 

Stappenplan rijk
Op de website https://www.aanpakstikstof.nl/achtergrond/tijdlijn is een overzicht van de genomen en 
nog te nemen stappen door de rijksoverheid.  De komende tijd zal steeds meer invulling worden 
gegeven aan de maatregelen op de langere termijn.

https://www.aanpakstikstof.nl/achtergrond/nieuws/2020/04/24/stikstofaanpak-versterkt-natuur-en-biedt-economisch-perspectief
https://www.aanpakstikstof.nl/achtergrond/tijdlijn
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Provincie Overijssel
Vergunningverlening woningbouw – aanspraak op stikstofregistratiesysteem mogelijk
Sinds 16 maart 2020 is de maximumsnelheid op snelwegen verlaagd naar 100 kilometer per uur. De 
stikstofdepositieruimte die hierdoor wordt gecreëerd, wordt geregistreerd in een 
stikstofregistratiesysteem. 

Deze gecreëerde depositieruimte komt voor 30% ten goede aan de natuur en wordt maximaal voor 
70% gebruikt voor het verlenen van vergunningen aan woningbouwprojecten. Hiermee ontstaan er 
mogelijkheden voor woningbouwprojecten die tot nu toe de benodigde stikstofruimte niet konden 
creëren. De ruimte is beperkt  en wordt uitgegeven volgens een getrapt systeem waarbij grotere 
woningbouwprojecten voor gaan op kleinere. Aanvragen kunnen bij de provincie gedaan worden. 
https://www.bij12.nl/nieuws/vergunningverlening-via-stikstofregistratiesysteem-van-start/ .

Op dit moment hebben we geen woningbouwvergunningen c.q. aanvragen waarvoor aanspraak op 
de ruimte uit het stikstofregistratiesysteem nu nodig is.  Wel kijken we goed vooruit naar projecten die 
in voorbereiding zijn zodat indien aanspraak hierop toch nodig is dit tijdig in gang kan worden gezet, 
omdat de ruimte hiervoor beperkt zal zijn. 

Handhaving
Binnen de provincie Overijssel  zijn een aantal ontwikkelingen rondom verzoeken voor handhaving 
van meldingen die in het kader van PAS meldingen en beweiden en bemesten.

Pas-meldingen
Ten aanzien van de PAS-meldingen heeft GS nogmaals besloten het ingediende verzoek om 
handhaving bij 16 bedrijven af te wijzen.  Hiermee wordt nogmaals bevestigd dat er op dit moment 
niet (actief)handhavend wordt opgetreden tegen bedrijven die gebruik hebben gemaakt van de PAS-
melding en er gestreefd wordt naar legalisatie van de gerealiseerde meldingen.
Daarnaast hebben Gedeputeerde Staten handhavingsverzoeken van afgewezen in het kader van 
beweiden en bemesten. Ook daarvoor gold in het verleden een vrijstelling. Bij een zitting bij de 
rechtbank hierover verwijst de provincie in haar verweer naar het advies van de commissie Remkes, 
die adviseerde dat er geen vergunning nodig is voor beweiden en voor bemesten. De landsadvocaat 
speelde bij het verweer een belangrijke rol. De spoedprocedure bij de rechtbank in deze zaak is 
inmiddels ingetrokken, de bodemprocedure loopt nog en hierin moet nog uitspraak worden gedaan.

Meer informatie hierover is te vinden https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OV5/handhaving-
pas-meldingen/ 

Koe in de wei blijft vergunningvrij
Er is geen aparte vergunning nodig om koeien in de wei laten grazen omdat beweiden al onderdeel is 
van de vergunning voor stalemissies. Dit hebben de provincies, waaronder de provincie Overijssel op 
16 april bekrachtigd. In lijn met het advies van de Commissie Remkes stellen de provincies zich op 
het standpunt dat beweiden niet kan leiden tot meer uitstoot dan al in de stalvergunning is 
beoordeeld. Een afzonderlijke vergunning volgens de Wet Natuurbescherming voor het beweiden zou 
dan ook dubbel zijn. Lopende en nieuwe vergunningaanvragen voor stallen worden door de 
provincies alleen beoordeeld op de uitstoot die vrijkomt uit de stallen. Handhavingsverzoeken die bij 
de provincies zijn binnengekomen doordat er onduidelijkheid bestond over de regels rondom 
beweiden zullen door de provincies worden afgewezen. 
https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OWn/koe-wei-blijft-vergunningvrij/ 

Opkopen agrarische bedrijven
Het opkopen van stikstofruimte van agrarische bedrijven om andere projecten mee te realiseren, 
ofwel het extern salderen, is op dit moment  nog niet mogelijk in Overijssel.  De Provincie Overijssel is 
in overleg met andere provincies hoe de vergunningsregels om extern salderen mogelijk te maken 
eruit moeten zien.  De provincie heeft  hierbij oog voor de zorgen vanuit de landbouw. Die verwachten 
dat  er veel stikstofruimte verdwijnt uit de agrarische sector doordat kapitaalkrachtige ondernemingen 
de rechten opkopen.  De provincie geeft aan dat  het opkopen niet ten koste mag gaan van de 
leefbaarheid van het landelijk gebied. Daarom stemt de provincie de regels ook  af met de bouw, 

https://www.bij12.nl/nieuws/vergunningverlening-via-stikstofregistratiesysteem-van-start/
https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OV5/handhaving-pas-meldingen/
https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OV5/handhaving-pas-meldingen/
https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OWn/koe-wei-blijft-vergunningvrij/
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industrie, landbouw en natuurorganisaties. Meer informatie: 
https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OUO/stikstofruimte-gekocht-overijssel/ 

Uitwerking gebiedsgerichte aanpak
Er wordt nog steeds gewerkt aan het opzetten van een gebiedsgerichte aanpak voor de 
stikstofproblematiek. Inmiddels is een brede werkgroep van diverse partijen hierbij aangesloten. 
Wij volgen als gemeente Raalte deze ontwikkelingen en geven hierbij onze inbreng.  Zodra er meer 
duidelijk wordt over deze aanpak zullen wij dit met u delen.

Gemeente
Gesprek agrarische sector
Naar aanleiding contact met van agrariërs bij protestacties in december 2019 heeft er met  
bestuurders vanuit de gemeenten Hellendoorn, Olst-Wijhe, Deventer en Raalte en een aantal 
agrariërs  in februari een gesprek plaatsgevonden. Het was een nuttig gesprek waarin zorgen en 
standpunten over en weer gedeeld zijn, wat bijdraagt aan meer wederzijds begrip. Er is afgesproken 
dat we elkaar op de hoogte houden. Ook komt er nog een vervolg met betrekking tot veiligheid in het 
buitengebied. Dit  is echter vanwege de maatregelen rondom het coronavirus nu even op iets langere 
termijn geschoven. 

Vergunningverlening
Op dit moment lijkt er in het kader van de vergunningverlening nog geen problemen in het kader van 
stikstof.  Wel blijft de bedrijventerrein ontwikkeling een aandachtpunt waar we ook op lange termijn 
moeten kijken naar de mogelijke problemen en oplossingen. Wel is het op dit moment gezien de 
coronacrisis lastig om de toekomstige ontwikkeling goed te overzien. Zodra we hierover meer kunnen 
melden komen wij hierop terug. 

VERVOLG
Wij blijven u informeren over de voortgang rondom de stikstofproblematiek.

COMMUNICATIE
N.v.t.

Burgemeester en wethouders van Raalte,

de secretaris de burgemeester
Karin Cornelissen Martijn Dadema

https://www.overijssel.nl/actueel/nieuws/@OUO/stikstofruimte-gekocht-overijssel/

